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 PROTOKÓŁ NR 56/22 
POSIEDZENIA KOMISJI REWIZYJNEJ RADY POWIATU W GRYFINIE 

z dnia 14 grudnia 2022 r. 
- zdalny tryb obradowania -  

 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 11:30 i trwało do godz. 13:10 w trybie zdalnym 
obradowania. W posiedzeniu udział wzięło 4 członków komisji (lista obecności - zał. nr 1), 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski, Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk, Sekretarz Powiatu 
Andrzej Krzemiński,  Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie 
Jarosław Łoś, Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Bożena 
Stawiarska, Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska, Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz 
Durma, Naczelnik Wydziału Remontu, Inwestycji i Zamówień Publicznych Grzegorz 
Łaniucha. Posiedzenie otworzył, stwierdził kworum i poprowadził je Przewodniczący 
Jarosław Przygoda. Tematami posiedzenia była analiza i opiniowanie projektów uchwał  
na XLIII sesję Rady Powiatu w Gryfinie, informacja Zarządu Powiatu w Gryfinie w zakresie 
sytuacji finansowej Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie za II półrocze 
2022 r., informacja Zarządu Powiatu w Gryfinie w zakresie stopnia realizacji inwestycji 
prowadzonych na drogach powiatowych za IV kwartał 2022 r., informacja Zarządu Powiatu 
w Gryfinie w zakresie stopnia realizacji inwestycji prowadzonych postępowań przetargowych 
za IV kwartał 2022 r., analiza realizacji budżetu za IV kwartał 2022 r. oraz zapoznanie się  
z protokołem nr 3/22 Zespołu Kontrolnego z przeprowadzonej kontroli w zakresie 
sprawdzenia przygotowań do przeciwdziałania skutkom sytuacji nadzwyczajnych w Powiecie 
Gryfińskim i wypracowanie wystąpienia pokontrolnego. 
 
Ad. 2  
Porządek obrad 56 posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Gryfinie został 
przedstawiony i stanowi zał. nr 2.  
 
Ad. 3  
Protokół nr 55/22 posiedzenia Komisji Rewizyjnej z dnia 25 listopada 2022 r. został przyjęty 
jednogłośnie. 
  
Ad.4 Analiza i opiniowanie projektów uchwał na XLIII sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 

 
I. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Gryfińskiego na 2023 rok (druk nr 2/XLIII); 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że Radni w ustawowym terminie otrzymali 
projekt budżetu Powiatu na 2023 r. Dodatkowo otrzymali pozytywne opinie wyrażone 
poprzez uchwałę nr 50.44.7.2022 Składu Orzekającego RIO w Szczecinie  
z dnia 30 listopada 2022 r. w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały budżetowej 
Powiatu Gryfińskiego na 2023 rok oraz uchwałę nr 50.44.8.2022 Składu Orzekającego RIO  
w Szczecinie z dnia 30 listopada 2022 r. w sprawie wydania opinii o możliwości 
sfinansowania deficytu budżetowego wykazanego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu 
Gryfińskiego na 2023 r. w zakresie procedur, wykonania jak również wskaźników które 
należy spełnić. W projekcie budżetu ustala się dochody budżetu powiatu w kwocie  
127 618 143,83 zł, z tego: dochody bieżące w kwocie 105 486 791,86 zł, dochody majątkowe 
w kwocie 22 131 351,97 zł. Wydatki budżetu powiatu ustala się w kwocie 137 415 621,38 zł, 
z tego: wydatki bieżące w kwocie 111 373 462,43 zł, wydatki majątkowe w kwocie  
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26 042 158,95 zł. Ustala się planowany deficyt budżetu powiatu w kwocie 9 797 477,55 zł, 
który zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z: zaciąganych kredytów w kwocie  
1 800 000,00 zł, przychodów jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych 
środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów  
i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania 
budżetu określonymi w odrębnych ustawach w kwocie 271 879,31 zł, przychodów jednostek 
samorządu terytorialnego wynikających z rozliczenia środków określonych w art. 5 ust. 1 pkt 
2 ustawy i dotacji na realizację programu, projektu lub zadania finansowanego z udziałem 
tych środków w kwocie 833 098,24 zł, wolnych środków, o których mowa w art. 217 ust. 2 
pkt 6 ustawy w kwocie 6 892 500,00 zł. Ustala się przychody i rozchody budżetu powiatu: 
przychody w kwocie 11 004 977,55 zł, rozchody w kwocie 1 207 500,00 zł. W budżecie 
powiatu tworzy się rezerwy: ogólną w kwocie 555 350,00 zł, celowe w kwocie 930 000,00 zł, 
w tym: bieżące w wysokości 730 000,00 zł z przeznaczeniem na: zarządzanie kryzysowe  
w kwocie 230 000,00 zł, odprawy emerytalne i rentowe w kwocie 500 000,00 zł; rezerwę 
majątkową w wysokości 200 000,00 zł z przeznaczeniem na zakupy i wydatki inwestycyjne. 
Dodatkowo w uchwale są wymienione wszystkie załączniki zgodnie z ustawą o finansach 
publicznych. Ustala się dotacje dla jednostek sektora finansów publicznych: celowe w kwocie 
743 767,54 zł, celowe na pomoc finansową udzielaną innym jednostkom samorządu 
terytorialnego w kwocie 30 000,00 zł, podmiotowe w kwocie 130 000,00 zł, dotacje dla 
jednostek spoza sektora finansów publicznych: celowe w kwocie 15 473 364,00 zł, 
podmiotowe w kwocie 374 027,00 zł. Ustala się plan przychodów i kosztów samorządowego 
zakładu budżetowego, zgodnie z załącznikiem nr 18. Ustala się limit zobowiązań z tytułu 
kredytów i pożyczek na: pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu 
budżetu jednostki samorządu terytorialnego do kwoty 2 000 000,00 zł, finansowanie 
planowanego deficytu budżetu jednostki samorządu terytorialnego do kwoty 1 800 000,00 zł. 
Upoważnia się Zarząd Powiatu w Gryfinie do zaciągania kredytów i pożyczek do kwoty  
2 000 000,00 zł. Podany jest też cały katalog upoważnień dla Zarządu Powiatu, wymienione 
w uchwale budżetowej, które Zarząd może następnie scedować na kierowników jednostek 
organizacyjnych powiatu. 
 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Radny Tomasz Mirakowski (3+1=4) 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Starosta Gryfiński Wojciech Konarski 
 
II. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie uchwalenia zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2023-2039 (druk 
nr 3/XLIII); 

 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że w zakresie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2023-2039 została wydana pozytywna opinia przez 
Skład Orzekający RIO w Szczecinie. Wszystkie warunki, które odnoszące się do WPF zostały 
spełnione. W załączniku nr 2 do projektu uchwały zostały ujęte wszystkie zadania inwestycje 
jak również zadania realizowane z wydatków bieżących, ale w systemie wieloletnim, jak 
również realizowane ze środków unijnych, w tym zadań realizowanych przez placówki 
oświatowe. Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2023-
2039 dotyczy zmian w zakresie następujących przedsięwzięć: dostosowania budynku DPS  
w Moryniu do wymagań p.poż., modernizacji energetycznej budynków DPS Trzcińsko-Zdrój 
wraz z zagospodarowaniem terenu i pracami towarzyszącymi, prowadzeniem Domu Pomocy 
Społecznej w Dębcach, prowadzeniem Domu Pomocy Społecznej w Moryniu, prowadzeniem 
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Domu Pomocy Społecznej w Trzcińsku-Zdroju, przebudową boiska sportowego na terenie 
SOSW w Chojnie, realizacją pilotażowego programu Aktywny samorząd, program PFRON. 
W związku z powyższymi zmianami, które wykraczają poza dany rok budżetowy, 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2023-2039. WPF została stworzona w oparciu  
o wszystkie wskaźniki akceptowane przez Ministerstwo Finansów. Ministerstwo w budżecie 
Państwa również te wskaźniki stosuje. Powiat jest zobligowany do stosowania tych samych 
wskaźników. Jak będzie się kształtowała dynamika udziału w pitach przedstawiona w latach 
2024-2026, średnioroczna inflacji. Wszelkie wyliczenia wagi dla danych 
makroekonomicznych przyjętych do wyliczeń prognozy dochodów bieżących są danymi 
Ministerstwa Finansów. Na tych danych musi się opierać Zarząd prognozując budżet na 
kolejne lata, natomiast na rok 2023 są to dane i liczby, które otrzymuje z Ministerstwa 
Finansów, otrzymuje je w wersji papierowej, w której Ministerstwo Finansów określa,  
ile będzie wynosiła subwencja oświatowa, jaki będzie udział w podatku dochodowym od osób 
fizycznych, jaki będzie udział w podatku dochodowym od osób prawnych. Natomiast 
Wojewoda Zachodniopomorski jako dysponent części środków Ministerstwa przekazuje 
również informacje, ile środków Powiat otrzyma na zadania zlecone, a należące do zadań 
rządowych. Następnie Skarbnik powiedziała, że tabela dot. wyniku budżetu Powiatu obrazuje, 
jak będą kształtować się dochody bieżące, wydatki bieżące a także wynik budżetu w latach 
2023-2039. Wieloletnia Prognoza Finansowa Powiatu badana jest przez RIO w Szczecinie 
najbardziej co do zgodność z danymi statystycznymi, ministerialnymi, wychodzi od roku 
2023 na 3-4 lata do przodu. Natomiast kolejne lata są latami prognozy, która winna być 
zrobiona, jednak może służyć pomocniczo. Informację na temat kształtowania się relacji z art. 
243 ustawy o finansach publicznych w okresie prognozy Powiatu Gryfińskiego 
przedstawiono w tabeli nr 8 uzasadnienia. Dane w tabeli powyżej wskazują, że w całym 
okresie prognozy Powiat Gryfiński spełnia relację, o której mowa w art. 243 ust. 1 ustawy  
o finansach publicznych.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 
III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia na rok 2023 

wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi  
oraz wysokości kosztów powstałych w przypadku odstąpienia od usunięcia 
pojazdu (druk nr 4/XLIII); 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 

 
IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie pozbawienia odcinka drogi 

kategorii drogi powiatowej, poprzez wyłączenie z użytkowania (druk nr 
5/XLIII); 

 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami – 

Arkadiusz Durma 
 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma powiedział,  
że Nadleśnictwo Mieszkowice wystąpiło z propozycją przejęcia odcinka drogi powiatowej  
Nr 1410Z Moryń – Ładkowo, zlokalizowanego na terenie lasu. W tym zakresie, pomiędzy 
Powiatem a Nadleśnictwem, zawarte zostało stosowne porozumienie. Przedmiotowy odcinek 
drogi stanowi enklawę wśród gruntów Nadleśnictwa i ma charakter drogi leśnej. Służy  
ona celom gospodarki leśnej i zgodnie z przepisami ustawy o lasach winno być ewidencyjnie 
lasem. Nadleśnictwo na własny koszt dokonało podziału tj. wyodrębnienia odcinka 
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podlegającego przekazaniu. Nadleśnictwo zapewnia, że mimo przejęcia tej drogi będzie  
ona nadal ogólnodostępna dla mieszkańców. Zgodnie z zapisami ustawy o drogach 
publicznych pozbawienie drogi kategorii może nastąpić w drodze uchwały Rady Powiatu  
w Gryfinie.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

W tym momencie posiedzenie opuścił Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami  
– Arkadiusz Durma 

 
V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Uchwały Rady 

Powiatu nr XXXVI/268/2022 z dnia 14 kwietnia 2022 r. w sprawie określenia 
zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2022 r. (druk nr 6/XLIII); 

 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Gryfinie – Bożena Stawiarska 
 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Bożena Stawiarska 
powiedziała, że w związku z informacją przekazaną przez Prezesa Zarządu PFRON z dnia  
03 listopada 2022 r. o zwiększeniu kwoty w algorytmie określającej wysokość na jednego 
uczestnika warsztatów terapii zajęciowej należy zwiększyć wysokość środków 
przypadających na zadanie z zakresu dofinansowania kosztów działania warsztatów terapii 
zajęciowej w Gryfinie i Goszkowie z kwoty 1 566 240,00 zł na kwotę 1 683 240,00 zł.  
W związku z tym należało dokonać zmian. Na zadaniu pn. „Dofinansowanie sportu, kultury, 
rekreacji i turystyki osób niepełnosprawnych” nie wykorzystano kwoty 1 629,60 zł.  
Na zorganizowanych warsztatach z powodu choroby wzięła udział mniejsza ilość 
uczestników. Na zadaniu z zakresu dofinansowania turnusów rehabilitacyjnych dla osób 
niepełnosprawnych nie wykorzystano kwoty 700,00 zł. Kwota jest niewystarczająca  
do przyznania dofinansowania dla kolejnej osoby. Niewykorzystane środki w łącznej kwocie 
2 349,76 zł proponuje się przenieść na zadanie dot. dofinansowania zaopatrzenia w sprzęt 
rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze, przyznawane osobom 
niepełnosprawnym na podstawie odrębnych przepisów. Na zadanie to przyznano kwotę  
453 165,60 zł. Dofinansowanie otrzymało 551 osób. Z uwagi na brak środków finansowych 
do chwili obecnej negatywnie rozpatrzono 84 wnioski. Na rozpatrzenie wniosku oczekują 
jeszcze 43 osoby. Pozostające na tym zadaniu środki są niewystarczające w stosunku  
do istniejących potrzeb. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Powiatową 
Społeczną Radę ds. Osób Niepełnosprawnych w Gryfinie. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

W tym momencie posiedzenie opuściła uczestniczyła Dyrektor Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie w Gryfinie – Bożena Stawiarska 

 
VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody  

na oddanie w najem w trybie bezprzetargowym na czas oznaczony dłuższy niż 3 
lata nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Gryfińskiego, położonej  
w obrębie ewidencyjnym Daleszewo, gmina Gryfino (druk nr 7/XLIII); 

 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyli Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego – Anna Nikitińska  
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Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska powiedziała, że Zarząd Powiatu w Gryfinie ogłosił 
otwarty konkurs ofert na realizację zadania Powiatu Gryfińskiego z zakresu pomocy 
społecznej, dotyczącego prowadzenia Domu Pomocy Społecznej w Dębcach. Zadanie  
to będzie realizowane na podstawie zawartej umowy od dnia 01 stycznia 2023 r. do dnia  
31 grudnia 2027 r. przez Stowarzyszenie „Pod Dębami”, które zostało wyłonione w toku 
prowadzonej procedury konkursowej. Mając powyższe na uwadze zasadne jest wyrażenie 
zgody na oddanie w najem w trybie bezprzetargowym na okres 5 lat przedmiotowej 
nieruchomości na rzecz Stowarzyszenie „Pod Dębami”, które będzie realizowało zadanie 
Powiatu Gryfińskiego z zakresu pomocy społecznej, dotyczące prowadzenia Domu Pomocy 
Społecznej w Dębcach. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 
VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody na 

oddanie w najem w trybie bezprzetargowym na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata 
nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Gryfińskiego, położonej w obrębie 
ewidencyjnym 2 m. Trzcińsko-Zdrój, gmina Trzcińsko-Zdrój (druk nr 8/XLIII); 

 
Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska powiedziała, że ma miejsce podobna sytuacja, Zarząd 
Powiatu w Gryfinie ogłosił otwarty konkurs ofert na prowadzenie Domu Pomocy Społecznej  
w Trzcińsku-Zdroju. Zadanie to będzie realizowane na podstawie zawartej umowy od dnia  
01 stycznia 2023 r. do dnia 31 grudnia 2027 r. przez Stowarzyszenie „Dom z Sercem”, który 
został wyłoniony w toku prowadzonej procedury konkursowej.  W związku z powyższym 
wyraża się zgodę na oddanie w najem w trybie bezprzetargowym na okres dłuższy niż 3 lata, 
nieruchomości zabudowanej z przeznaczeniem na realizację zadania Powiatu Gryfińskiego  
z zakresu pomocy społecznej, dotyczącego prowadzenia Domu Pomocy Społecznej  
w Trzcińsku-Zdroju. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie podwyższenia kapitału 
zakładowego Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. z siedzibą  
w Gryfinie (druk nr 9/XLIII); 

 
Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska powiedziała, że Powiat Gryfiński obowiązany jest 
wykonywać określone ustawami zadania publiczne, w szczególności w zakresie ochrony 
zdrowia. Zgodnie ze złożonym sprawozdaniem finansowym Spółka Szpital Powiatowy  
w Gryfinie poniosła stratę finansową na koniec 2021 r. w wysokości 497 727,44 zł. Podczas 
Zgromadzenia wspólników Dom Lekarski nie głosował za pokryciem straty do wysokości 
posiadanych udziałów, co wymaga jednogłośnej uchwały obu wspólników. Prezes Szpitala 
Powiatowego w Gryfinie wystąpił z wnioskiem o wsparcie finansowe w wysokości  
1 497 727,44 zł w celu zabezpieczenia bieżącej działalności Spółki i utrzymania płynności 
finansowej. Wniosek uzasadnił niebilansującymi się kosztami i przychodami Spółki za okres 
od 01.01.2022 r. do 31.10.2022 r. Wynika to z faktu, że płatnik – NFZ, nie pokrywa kosztów 
związanych z bieżącą działalnością. Jednocześnie, pismem z dnia 06.12.2022 r. zobowiązano 
Prezesa Szpitala Powiatowego w Gryfinie do przedstawienia planu naprawczego Spółki.  
W trosce o zabezpieczenie zdrowotne mieszkańców, jak również zabezpieczenie bieżącej 
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działalności Spółki zasadne jest, aby Powiat, jako wspólnik większościowy, dokapitalizował 
Spółkę poprzez podwyższenie kapitału zakładowego wkładem pieniężnym w wysokości  
1 497 727,44 zł w następujący sposób: obejmując 122 udziały po wartości nominalnej  
2 500 zł/udział, w kwocie o wartości 305 000,00zł, co stanowi 61% poniesionej straty, 
pozostałą kwotę w wysokości 1 192 727,44 zł Powiat wniesie jako agio na kapitał zapasowy.  
W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 
 
Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że wczytał się w uzasadnienie do projektu uchwały, 
Pani Naczelnik powiedziała trochę więcej niż z niego wynika tj., że NFZ nie płaci. Wszyscy 
wiedzą, że nie płaci. Odnosząc się do uzasadnienia zapytał, jakie są korzyści, skoro wspólnik 
mniejszościowy nie chce uczestniczyć w pokrywaniu strat. Następnie Pan Prezes prosi  
o wsparcie finansowe, wydaje się, że znaczne, argumentem są niebilansujące się przychody  
i koszty. Radny dodał, że zanim zajmą się planem naprawczym Spółki, to powinni się 
dowiedzieć skąd to wynika. Za czasów Domu Lekarskie brał dyżury w Szpitalu i spotykał się 
z sytuacjami, kiedy pielęgniarki wyliczały każdą tabletkę np. na leczenie nadciśnienia. Dodał, 
że został uruchomiony punkt nocnej i świątecznej opieki lekarskiej w Chojnie, jest konkretne 
uzasadnienie kosztów. Zapewne są różne przyczyny wzrostu kosztów na poszczególnych 
działach Szpitala, np. wzrost kosztów leków. Zarząd Powiatu powinien otrzymać konkretne 
wyliczenia, wydatki będą znaczne i środki powinny być zabezpieczone również w przyszłym 
roku, tylko zapewne jest to wszystko trudne do wyliczenia. Zanim ten plan naprawczy 
powstanie, zapewne bardzo szybko i nie przypuszcza, aby był dobry, to być może jest 
potrzebna wewnętrznej kontroli czy konkretnego żądania ze strony Zarządu w jakich działach 
koszty Szpitala wzrosły i co było tego powodem. Wiadomym jest, że lekarzy chirurgów 
kupowało się wynagrodzeniami, w nocnej i świątecznej opiece większość wydatków 
stanowiły znaczne wynagrodzenia. Radny nie ma wiedzy czy na wyposażeniu punktu nocnej  
i świątecznej pomocy lekarskiej w Chojnie jest samochód, lekarze jeżdżą a koszt przejazdu  
1 km wynosi 1,00 zł. Zarząd Powiatu powinien poznać przyczynę zaistniałej sytuacji. Radny 
powiedział, że jest prośba, aby na sesji dopowiedzieć do uzasadnienia sprawy związane  
z tym, czy jest wykonywany przez Prezesa nadzór nad wydatkami poszczególnych działów. 
W szpitalu jest skromna administracja i księgowość.  
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że Zarząd Powiatu otrzymał rozliczenie 
poszczególnych działalności Szpitala. Zarząd ma wiedzę, które działalności są na minusie. 
Jednak wszystko dzieje się szybko i na ten moment nie mogą dać wiary, że podane informacje   
nie są obarczone żadną pomyłką. Zarząd poprosił o szczegóły, aby wniknąć, co jest 
przyczyną, bo mogą być dwie. Jedna to ta, która jest niezależna od Prezesa i związana jest  
z zewnętrznymi kosztami. Chociażby oddanie nowego budynku, bo są to nowe powierzchnie. 
Chyba nie jest to taki procent zadłużenia, o którym Radni usłyszeli na sesji. Druga to ta, która 
nie rozgrzesza Prezesa, aczkolwiek nie przesądza, jednak trzeba się temu przyjrzeć, a jest nią 
organizacja pracy. Starosta dodał, że ma odmienną opinię niż Radny i uważa, że kadry jest  
za dużo, ale może się mylić. Jednak to w jakiejś mierze wpływa na skalę tego zadłużenia. 
Zarząd Powiatu przygotował przedmiotowy projekt uchwały, gdyż w pierwszej kolejności 
kierował się zobowiązaniami, o które poprosił, czyli tymi wymagalnymi i to jest podstawa, 
aby udzielić pomocy, tej drugiej, znacznie większej pomocy, jedna jest ustawowa, wynikająca 
ze starty wynikającej z rachunku zysku i strat za rok 2022, o czym mówiła Naczelnik. Zarząd 
chciałby wiedzieć, jak układają się koszty czy liczba pielęgniarek jest taka a nie inna. 
Wiadomym jest jaka jest struktura kosztów, zostało to powiedziane, głównie są to 
wynagrodzenia. Trzeba się temu przyjrzeć, zarówno w administracji jak i w poszczególnych 
działach. Prezes może to szybko zrobić, czy nie gdzieś nie przeholował. Starosta dodał, że  
w dniu dzisiejszym z Panem Sekretarzem był na rozmowach, można powiedzieć, że bardziej 
przyszłościowych, gdzie kierunek Szpitala będzie bardziej aprobowany przez Radę  
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ale również przez inny podmiot. Byli na rozmowie z Dyrektor Szpitala MSWiA. Jest to 
znacznie większy Szpital, a struktura administracyjna jest inna. Warto byłoby brać z tego 
Szpitala przykład, mówiąc na ten moment ogólnie. Wszystko dzieje się bardzo szybko i to co 
było mówione, wymaga przez Zarząd poświęcenia czasu i analizy. Pewnie będą się 
wspomagać pracownikami, ale nie chodzi o to, aby przeprowadzać kontrolę dla kontroli, bo to 
będzie tylko mitrężenie czasu. 
 
Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że mogą prosić o dane, one nie są tajemnicą. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że Zarząd Powiatu otrzymał już dane  
w formie zestawień, musi je zweryfikować. Zostanie zadane również pytanie o to, czy może 
zmieniała się organizacja pracy w ten sposób, że np. nie są już tak szczegółowo rozliczane 
leki i powstaje ogólny bałagan i nie panuje się nad kosztami. Starosta dodał, że ma jedną 
pretensję, bo sytuacja nie nastąpiła nagle, sytuacja narastała a Prezes niestety tego nie 
komunikował. Jest to główny problem, bo zawsze można się mierzyć z każdą sytuacją,  
ale trzeba o niej wcześniej wiedzieć. Przedmiotowy projekt uchwały został przygotowany 
celem pokrycia podstawowych potrzeb czy zobowiązań Szpitala.  Ma wiedzę, że nie zostały 
popłacone ZUS-y. Starostę dziwi brak odpowiedzialności, gdyż są różne zobowiązania. Nie 
tłumaczy wcale sytuacji, ale Szpitala w Gryfinie nie jest jedynym przypadkiem, ale jak są 
trudności finansowe to powinien być komunikat i powinna być podejmowana decyzja o 
niezbędnych zobowiązaniach, wynikających z ustawy, za które może być indywidualna 
odpowiedzialność. Starosta dodał, że wszelkie prowadzone działalności chcieliby prowadzić 
bez dodatkowych kosztów, jednak generalnie dokłada się do wszystkiego. Każdy z nas wie, 
że warto dołożyć, tylko żeby to było racjonalne, a nie utrzymywanie czegoś, co w danej 
instytucji jest niepotrzebnym balastem. Od dwóch-trzech lat około miliona złotych dopłacane 
było do działalności Szpitala. W historii Szpitala był jeden przypadek, kiedy Szpital 
wypracował zysk. Kiedy Dom Lekarski prowadził Szpital, to Powiat nic nie dopłacał, 
wówczas też był inny system rozliczania z NFZ. Powiat zaczął dopłacać do Szpitala od kiedy 
sam go prowadzi. Na zakończenie Starosta zwrócił się o pozytywne głosowanie nad 
projektem uchwały, aby Zarząd miał czas na analizę i weryfikację danych, bo w innym 
przypadku może się okazać, że nie będzie co naprawiać.  
 
Radny Tomasz Mirakowski zapytał, czy brak zakupu tomografu wynika z faktu, że Prezes 
nie ma środków finansowych na zakup urządzenia. Było to zapowiadane dosyć szumnie, 
autentycznie mieszkańcy się cieszyli. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że jak zakończyły się rozliczenia  
z Domem Lekarskim Szpital otrzymał 1 117 027,45 zł, środki wpłynęły w styczniu br. 
Starosta przypuszcza, choć zostanie to sprawdzone, że pieniądze zostały zużyte na bieżącą 
działalność. Inną sprawą jest to, że za taką kwotę nowego tomografu nie udałoby się zakupić. 
Spółka stawała do przetargu na zakup używanego tomografu, jednak została przebita przez 
konkurencję. Może to też być powodem. Starosta dodał, że Szpital otrzymał  
z Fundacji PGE do przeznaczenia darowiznę na realizację projektu: „Dzielimy się ciepłem”. 
Odnosząc się do rozmów prowadzonych na sesji, kiedy to Pan Radny mówił o rozbudowach, 
o planach, to trzeba na razie je zawiesić.  
 
Radna Agnieszka Gralak powiedziała, że jest zaskoczona i rozczarowana tym wszystkim co 
słyszy. Była na Gali Bocianów, gdzie Prezes był jednym z kandydatów do otrzymania 
nagrody, spodziewała się więcej. 
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Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że jeżeli chodzi o tę nagrodę to jest 
regulamin i ludzie mają prawo zgłaszać kandydatów.  
 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Radny Hubert Andrych 
 
Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że będzie głosował za, ale prośba jest  
o uzupełnienie uzasadnienia o poruszane wątki (informacja uzupełniająca do uzasadnienia 
przedmiotowego projektu uchwały stanowi zał. nr 2a) 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

W tym momencie posiedzenie opuściła Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego – Anna Nikitińska 

 
IX. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  

na 2022 rok (druk nr 10/XLIII); 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że zmiany do budżetu powiatu wprowadza 
się w związku z otrzymaniem określonych środków oraz wnioskami dysponentów planu 
finansowego Starostwa Powiatowego i dyrektorów jednostek organizacyjnych. Skarbnik 
Powiatu dodała, że jedna z istotniejszych zmian zostaje wprowadzona w związku  
z informacją z Ministerstwa Finansów w sprawie zwiększenia ze środków rezerwy części 
oświatowej subwencji ogólnej na rok 2022 dla powiatu na zadania z zakresu oświaty gdzie 
zwiększa się dochody o 87 215,00 zł. Następnie nastąpiły zwroty m.in. przez Okręgową 
Komisję Egzaminacyjną w Poznaniu środków dla Zespołu Szkół Ponadpodstawowych  
w Chojnie za zakupione przez szkołę materiały użyte w trakcie egzaminów potwierdzających 
kwalifikacje w zawodzie, gdzie zwiększa się dochody i wydatki o 8 740,79 zł. Z oszczędności  
w budżecie należało wygospodarować kwotę 1 497 727,44 zł i zabezpieczyć na zobowiązania 
cywilno-prawne dla Spółki Szpital Powiatowy w Gryfinie Spółka z o.o. z przeznaczeniem na 
objęcie udziałów w Spółce oraz wniesienie agio na kapitał zapasowy spółki, w celu 
zabezpieczenia bieżącej działalności i utrzymania płynności finansowej. W uzasadnieniu do 
uchwały zostały wykazane szczegółowo kwoty przesunięć, które składały się na  
1 497 727,44 zł. Skarbnik kontynuując poinformowała, że zmian w planie dochodów  
i wydatków dokonuje się w związku z otrzymaniem grantu pn. „Poprawa dostępności 
budynku Starostwa Powiatowego w Gryfinie przy ul. 11 Listopada 16  d” w ramach projektu 
„Dostępny samorząd – granty” realizowanego przez PFRON w ramach Programu 
Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój w celu dostosowania klasyfikacji budżetowej  
do zaakceptowanego wniosku o dofinansowanie. Zwiększa się plan dochodów jednostki oraz 
plan wydatków Starostwa Powiatowego w Gryfinie – dysponent PCPR dotyczących 
przekazanej przez Dom Pomocy Społecznej w Trzcińsku Zdroju wpłaty w zakresie dodatku 
dla podmiotów wrażliwych na wykorzystanie źródeł ciepła (51 426,86 zł) oraz w zakresie 
zwrotu dofinansowania kosztów kształcenia młodocianego pracownika (5 220,60 zł), jak 
również przekazanej przez Dom Pomocy Społecznej w Moryniu wpłaty w zakresie dodatku 
dla podmiotów wrażliwych na wykorzystanie źródeł ciepła w kwocie 85 728,10 zł. 
Dodatkowo zwiększa się plan dochodów jednostki i wydatków Starostwa Powiatowego w 
Gryfinie (dysponent PCPR) w kwocie 19 600,00 zł w związku ze zmianami decyzji 
administracyjnych ustalających odpłatności mieszkańców na 2022 rok za pobyt w DPS  
w Trzcińsku Zdroju. Odpłatność jest ustalana na podstawie ustalanej stawki przez Wojewodę. 
Zwiększa się plan dochodów Organu oraz planu wydatków jednostki i Starostwa 
Powiatowego w Gryfinie – dysponent PCPR dotyczących realizacji „Programu 
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wyrównywania różnic między regionami III” finansowanego środkami z Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w kwocie 257 533,83 zł. 
 
Radny Tomasz Mirakowski odnosząc się do zapisu ze sprawozdania z prac Zarządu, gdzie 
„Na wniosek Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie, Zarząd 
jednogłośnie wyraził zgodę na sfinansowanie bieżącej działalności PZAZ z dotacji 
podmiotowej w wysokości 8 260,52 zł”, zapytał, jak jednostka daje sobie radę pod względem 
finansowym. 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że została wyrażona decyzja sfinansowania 
bieżącej działalności PZAZ z dotacji podmiotowej w wysokości 8 260,52 zł. W budżecie 
powiatu zarówno na 2022 r. jak i na 2023 r. jest zaplanowana dotacja podmiotowa dla tej 
jednostki. W umowie zawarte jest przeznaczenie dla przekazywanej dotacji z budżetu 
powiatu. W dalszym ciągu jednostka porusza się w ramach środków przekazywanych  
z budżetu powiatu jak i SODIR-u. Na ten moment nie ma sygnałów o jakiś nieuregulowanych 
zobowiązaniach. Jednostka radzi sobie w ramach posiadanych środków. W projekcie budżetu 
powiatu na 2023 r. został wykazany plan rozchodów i przychodów PZAZ, który został 
sporządzona na podstawie informacji dot. wysokości dotacji podmiotowej przekazywanej  
z budżetu powiatu, wysokości środków przekazanych od Marszałka Województwa. Ponadto 
w PFRON-ie nastąpił wzrost stawki przeznaczanej na osoby niepełnosprawnej.  
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że PZAZ działa w oparciu o plan 
finansowy, który negocjuje się z Urzędem Marszałkowskim w ostatnim kwartale roku 
poprzedzającego jego wykonanie.  Na plan finansowy jednostki składa się wynegocjowana 
część od Marszałka, następnie część z rynku i zwroty z SODIR-u, jak również dotacja 
podmiotowa z Powiatu, która na 2022 r. wynosiła 110 000,00 zł. Na ten moment jednostka 
skorzystała z połowy wysokości dotacji. Starosta dodał, że jednostka poszukuje wkładu 
własnego na dodatkowy samochód, ale nie sądzi, aby to zostało zrealizowane. PZAZ 
jednostka radzi sobie finansowo, ale Powiat wolałby stałe zlecenia.  Przy uchwalaniu dotacji 
zastrzeżono prawo, że jest używana w momencie, kiedy nie starczyłoby środków na 
wynagrodzenia osób niepełnosprawnych, może mieć sytuacja, że nie wykonają czegoś na 
rynku, załamie się jakaś usługa. Natomiast z zastrzeżeniem, że musi być zgoda Zarządu 
Powiatu, na inne wydatki, np. na energię. Zarząd decyduje się na dotację, dlatego że jednostka 
ma w zarządzie trwałym nieruchomości. Z tego tytułu jednostka musiałaby ze swojej pracy 
wpłacać środki finansowe do budżetu powiatu, a nie o to chodzi, aby czerpać zyski z Zakładu. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

X. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2022-2039 (druk  
nr 11/XLIII); 

 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że konsekwencją poprzedniej uchwały 
dokonano zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2022-
2039. Dotyczy zmian w zakresie następujących przedsięwzięć: dostosowanie budynku DPS 
w Moryniu do wymagań p.poż, modernizacja energetyczna budynków DPS Trzcińsko-Zdrój 
wraz z zagospodarowaniem terenu i pracami towarzyszącymi, prowadzenie Domu Pomocy 
Społecznej w Dębcach, prowadzenie Domu Pomocy Społecznej w Moryniu, prowadzenie 
Domu Pomocy Społecznej w Trzcińsku-Zdroju, przebudowa boiska sportowego na terenie 
SOSW w Chojnie, realizacja pilotażowego programu Aktywny samorząd, program PFRON. 
W związku z powyższymi zmianami, które wykraczają poza dany rok budżetowy, 
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przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Gryfińskiego na lata 2023-2039. Pełen zakres zmian obrazują załączniki 
nr 1 i 2 do niniejszej uchwały. 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 
Ad.5 Informacja Zarządu Powiatu w Gryfinie w zakresie sytuacji finansowej  

Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie za II półrocze 2022 r. 
 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności 
Zawodowej w Gryfinie – Jarosław Łoś 

 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
powiedział, że informacja została sporządzona na dzień 30 listopada br., pełna informacja 
mogłaby zostać przedstawiona w lutym 2023 r. Przychody zostały wykonane na 95,21%. 
Wpływy z usług – 121,34% wykonania, wpływy z różnych dochodów stanowią 93,08% 
wykonania. Koszty zostały wykonane na poziomie 75,5%. Wydatki na zakupy inwestycyjne 
samorządowych zakładów budżetowych na tym etapie są wykonane na poziomie 0%.   
W ramach tego paragrafu została zakupiona maszyna do działu krawieckiego za kwotę 
7 000,00 zł. Dodał, że jest po postępowaniu przetargowym, została już podpisana umowa na 
zakup samochodu na kwotę 170 000,00 zł netto, samochód zostanie dostarczony w grudniu 
br.  
 
Radny Tomasz Mirakowski zapytał o model samochodu. 
 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie Jarosław Łoś 
odpowiedział, że samochód dostawczy typu brygadowego, aby dział sprzątania mógł bez 
problemu przewieźć sprzęt potrzebny do zrealizowania usługi. Obecnie są w posiadaniu 
jednego busa, który bardziej dostosowany jest do przewozu osób niż sprzętu. Zakup 
samochodu będzie finansowany ze środków PFRON, jak również pochodzących z bieżącej 
działalności. Dodatkowo zamówione zostało stanowisko przeładunkowe - platforma 
hydrauliczna wraz z montażem za kwotę ok. 40 000,00 zł.  Tak więc wykonanie do końca 
roku na tym paragrafie nie będzie wynosić 0%. Dyrektor dodał, że posiadane dotację zostaną 
wykorzystane w maksymalnej wysokości.  
 
Informacja w zakresie sytuacji finansowej Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej  
w Gryfinie za II półrocze 2022 r. stanowi zał. nr 3 do protokołu. 
 

W tym momencie posiedzenie opuścił Dyrektor Powiatowego Zakładu Aktywności 
Zawodowej w Gryfinie – Jarosław Łoś 

 
Ad.6  Informacja Zarządu Powiatu w Gryfinie w zakresie stopnia realizacji inwestycji 

prowadzonych na drogach powiatowych za IV kwartał 2022 r. 
 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Naczelnika Wydziału Zarządzania Drogami 
Arkadiusz Durma  

 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma powiedział, że informacja 
w zakresie stopnia realizacji inwestycji prowadzonych na drogach powiatowych została 
przygotowana za IV kwartał 2022 r. (zał. nr 4). Naczelnik poinformował, że praktycznie 
wszystkie planowane do zrealizowania inwestycje w roku bieżącym zostały zrealizowane. 
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Jedynie trwają jeszcze roboty drogowe w Gminie Mieszkowice, tj. w trakcie jest przekładanie 
nakładki nawierzchni ul. Sienkiewicza w Mieszkowicach. W chwili obecnej Wydział 
prowadzi działania rozliczeniowe z podmiotami, które przyznały środki na finansowanie 
niektórych inwestycji. Do informacji została również dołączona dokumentacja fotograficzna 
ukazująca zakończone inwestycje, tj. z przebudowy ulicy Krasińskiego w Gryfinie,  
z przebudowy ulicy powiatowej nr 1364Z Drzenin-Chwarstnica, na odcinku Drzenin-
Sobieradz, z robót drogowych w Gminie Cedynia – przebudowy odc. drogi w m. Czachów 
wraz z zatoką autobusową.  
 
Radny Tomasz Mirakowski zapytał, czy nie ma sytuacji, żeby któryś z Wykonawców 
walczyłby o większe wynagrodzenie za prace przeprowadzone w tym roku. Ponadto zapytał, 
jak wygląda sprawa odśnieżania dróg powiatowych na terenie Powiatu, czy wszystko jest 
przygotowane w tym zakresie.   
 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma odpowiedział, że w jednym 
przypadku Wykonawca zawnioskował o waloryzację wynagrodzenia w zakresie przebudowy 
ulicy Krasińskiego w Gryfinie. Była to inwestycja wieloletnia, stąd też były powody tego 
wniosku. Kalkulacja robót była przeprowadzona na 2020 r., nie do końca można było 
przewidzieć sytuację, która nastąpiła później. W wyniku analizy wniosku został podpisany 
aneks do umowy zwiększający wynagrodzenie o 405 000,00 zł, co stanowiło 50% 
wnioskowanej kwoty zwiększenia. Powiat z Wykonawcą podzielił się po połowie ryzykiem, 
stąd kwota 405 000,00 zł.  
 
Radny Tomasz Mirakowski zapytał czy znalazły się środki w budżecie na ten cel. 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że na poprzednim posiedzeniu Radni 
dokonywali zmian w tym zakresie, podejmując uchwałę w sprawie zmiany budżetu.  
 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma kontynuując dodał,  
że wniosek o waloryzację był rozpatrywany nieco wcześniej. Na dzień dzisiejszy, 
podsumowując całą inwestycję, są oszczędności, które bilansują tę waloryzację. Fizycznie 
Powiat nie dołożył do tej inwestycji, wręcz nawet nieco oszczędniej ostatecznie przedstawiła 
się kalkulacja.  
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że Radni mogą być zdziwieni taką 
sytuacją, jednak wynika to z tego, że Powiat rozlicza się powykonawczym kosztorysem, czyli 
sprawdzane są faktyczne zakresy robót. W kosztorysie ofertowym pewien zakres był trochę 
przewymiarowany, ostatecznie okazało się, że inwestycja pomimo wzrostu, zamyka się  
w trochę mniejszej kwocie od pierwotnie planowanej. Starosta dodał, że na czas 
rozpatrywania sprawy i podpisywania aneksu takiej wiedzy nie mieli, inwestycja była w toku.  
Zarząd musiał zaangażować Radę Powiatu, aby mogły się znaleźć dodatkowe środki na 
popisanie aneksu.  
 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma powiedział, że był to 
jedyny wniosek Wykonawcy o waloryzację w tym roku. Natomiast jeżeli chodzi o usługi 
zimowego utrzymania to z tego tytułu były już prowadzone prace. W listopadzie był 
weekend, kiedy spadł śnieg, temperatura spadła poniżej temperatury 0 stopni i należało 
podjąć działania. Naczelnik dodał, że na przestrzeni kilku dni wstecz również akcja 
posypywania nawierzchni, ponieważ w wyniku spadającej temperatury śnieg zamienił się  
w lód. W tym zakresie było mnóstwo zleceń i dyżurni podjęli decyzję w zakresie 
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uruchomienia sprzętu. Od tamtego czasu żadne akcje nie były prowadzone. Umowy z 
Wykonawcami są wieloletnie.  
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że wyznaczony jest całodobowy plan 
dyżurów pracowników, którzy je pełnią i obserwują pogodę. W zależności od telefonów,  
czy własnych decyzji podejmowane są działania przez Wykonawców robót.  
 
Ad.7  Informacja Zarządu Powiatu w Gryfinie w zakresie stopnia realizacji inwestycji 

prowadzonych postępowań przetargowych za III kwartał 2022 r. 
 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Naczelnik Wydziału Remontów, Inwestycji  
i Zamówień Publicznych Grzegorz Łaniucha 

 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma odnosząc się  
do przeprowadzonych postępowań przetargowych w IV kwartale, poinformował, że było 
przeprowadzane tylko jedno dotyczące dwóch zadań remontowych dofinasowanych  
z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, tj. remont drogi powiatowej Nr 1381Z Widuchowa - 
Lubanowo na odc. o łącznej dł. 1,2 km oraz remont drogi powiatowej Nr 1387Z Chojna-Lisie 
Pole, na odc. przejście przez m. Nawodna. Zadania są zakończone. W grudniu br. planowane 
jest ogłoszenie postępowania przetargowe na wycinkę krzaków, w tej chwili przygotowywane 
są dokumenty.  
 
Przewodniczący Jarosław Przygoda zapytał, czy są informacje, że inwestycje drogowe będą 
drożały w przyszły roku. 
 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma odpowiedział, że na ten 
moment rynek się trochę uspokoił, natomiast na ten moment trudno jest przewidzieć sytuację. 
Wątpi, żeby było taniej, raczej na podobnym poziomie, oby nie drożej. Na ten moment 
Wykonawcy zgłaszają stabilizację w zakresie kosztów materiału.  
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że nie prowadzone są już inwestycje 
wieloletnie, zlecane zadania są wykonywane w ciągu roku. Nie ma już zagrożenia, że będzie 
trzeba waloryzować umowę z wykonawcą, chyba że zdarzy się tak, że w przygotowywanym 
zadaniu wyniknie coś innego niż było przewidywane w założeniach.  
 
Informacja w zakresie stopnia realizacji inwestycji prowadzonych przez Wydział „ZD” 
postępowań przetargowych za IV kwartał 2022 r. stanowi zał. nr 5 do protokołu. 
 

W tym momencie posiedzenie opuścił Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami  
Arkadiusz Durma 

 
Naczelnik Wydziału Remontów, Inwestycji i Zamówień Publicznych Grzegorz Łaniucha 
powiedział, że jak wynika z przedstawionej informacji, większość inwestycji jest już 
zakończona. W zakresie infrastruktury obiektów powiatowych, tj. Poprawa dostępności 
architektonicznej obiektów Powiatu Gryfińskiego - podnośnik na parkingu przy  
ul. 11 Listopada 16d zostanie w przyszłym tygodniu zamontowany, zakończenie robót ma 
mieć miejsce do końca roku. Kolejnym zadaniem w ramach poprawy dostępności 
architektonicznej obiektów Powiatu Gryfińskiego jest budowa windy w budynku przy  
ul. Sprzymierzonych 4. W tym zakresie został zakończony wybór wariantu koncepcyjnego  
i zatwierdzenia tego przez konserwatora zabytków. W tej chwili przystępują do projektu 
technicznego, budowlanego, który będzie realizowany w przyszłym roku w oparciu o aneks 
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do umowy. Zdaniem Naczelnika do II kwartału 2023 r. zostanie zrealizowana cała 
dokumentacja. Sprawa się przeciągała ze względu na wydłużające się uzgodnienia  
z konserwatorem zabytków, nastąpiła zmiana wariantu, ostatecznie został wybrany inny 
wariant od pierwotnie uzgodnionego przez konserwatora zabytków. Kolejnym zadaniem jest 
adaptacja budynku przy ul. Łużyckiej 82 w Gryfinie na potrzeby mieszkaniowe (bursy), na 
które pierwotnie przeznaczona była kwota 110 000,00 zł w budżecie na 2022 r. 
Wstrzymaliśmy się ze względu na opracowanie ekspertyzy technicznej w zakresie 
opłacalności remontu tych budynków. Na ten moment ekspertyza jest zakończona, Naczelnik 
wystąpi z wnioskiem na Zarząd celem akceptacji innych rozwiązań w tym zakresie 
wynikających z wniosków ekspertyzy technicznej. Czwartym zadaniem jest przebudowa hallu 
wejściowego na punkt obsługi interesantów w budynku Starostwa Powiatowego przy  
ul. 11 Listopada 16 d. Wykonana została dokumentacja techniczna, planuje się 
zabezpieczenie środków w budżecie na 2023 r. i realizację tego zadania. Jeżeli chodzi  
o inwestycje w ośrodkach pomocy społecznej, tj. termomodernizacji budynku nr 2 Domu 
Pomocy Społecznej w Moryniu, to jest na ukończeniu. Wykonawca zgłosił obiekt to odbioru.  
Zostały wykazane usterki do uśnięcia. W dniu jutrzejszym Wykonawca ma zgłosić termin 
usunięcie usterek i komisja powinna dokonać odbioru końcowego. Następnym zadaniem jest 
wykonanie instalacji odgromowej w budynkach DPS w Trzcińsku-Zdrój - zadanie zostało 
wykonane. Ostatnim zadaniem w tym zakresie było usuniecie azbestu z trzech budynków 
gospodarczych wraz z utylizacją w DPS w Moryniu, zadanie zostało wykonane. 
 
Informacja w zakresie stopnia realizacji inwestycji prowadzonych przez Wydział „RI” 
postępowań przetargowych za IV kwartał 2022 r. stanowi zał. nr 6 do protokołu. 
 

W tym momencie posiedzenie opuścił Naczelnik Wydziału Remontów, Inwestycji  
i Zamówień Publicznych Grzegorz Łaniucha 

 
Ad.8  Analiza realizacji budżetu za IV kwartał 2022 r. 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że informacja dotyczącą realizacji budżetu  
za IV kwartał 2022 r. (stanowiącą zał. nr 7 do protokołu) została przygotowana w oparciu  
o dane według stanu na dzień 31 października br. Zgodnie z przepisami kompletne 
sprawozdanie ma być gotowe do lutego następnego roku.  Następnie Skarbnik przedstawiła 
analizę realizacji budżetu na podstawie zrealizowanych dochodów, wydatków według 
działów, planu dochodów i wydatków oraz ich wykonania z podziałem na jednostki 
organizacyjne a także na podstawie wydatków majątkowych.  
 
Radny Tomasz Mirakowski zapytał w jakich punktach jest najmniej korzystne wykonanie. 
 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk opowiedziała, że jeżeli chodzi o wykonanie dochodów,  
to realizowane jest zgodne z planem. Jeżeli chodzi o wykonanie wydatków, to dzięki temu,  
że w pewnych działach były one zaoszczędzone znalazły się środki dla Szpitala.  
W niektórych działach wydatki nie będą do końca wykonane, bo tak jak np. w dziale 801 
wprowadzane są dodatkowe środki z zewnątrz, które będą wydatkowane już w przyszłym 
roku, ponieważ czasowo nie ma teraz możliwości ich wydatkowania. Zdaniem Skarbnik 
sytuacja jest dobra.  

 
Ad.9 Zapoznanie się z protokołem nr 3/22 Zespołu Kontrolnego z przeprowadzonej 

kontroli w zakresie sprawdzenia przygotowań do przeciwdziałania skutkom 
sytuacji nadzwyczajnych w Powiecie Gryfińskim i wypracowanie wystąpienia 
pokontrolnego. 
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Przewodniczący Jarosław Przygoda powiedział, że Zespół Kontrolny Komisji Rewizyjnej 
Rady Powiatu w Gryfinie w składzie: 
1. Przewodniczący Zespołu Jarosław Przygoda, 
2. Członek Zespołu Hubert Andrych, 
3. Członek Zespołu Tomasz Mirakowski, 
4. Członek Zespołu Agnieszka Gralak, 
w dniach 14 i 30 listopada 2022 r. przeprowadził kontrolę w zakresie sprawdzenia 
przygotowań do przeciwdziałania skutkom sytuacji nadzwyczajnych w Powiecie Gryfińskim  
i wypracowanie wystąpienia pokontrolnego. 
 
Komisja Rewizyjna zapoznała się z protokołem z kontroli Zespołu Kontrolnego Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu w Gryfinie (zał. nr 8) i wypracowała wystąpienie pokontrolne, 
które przyjęła większością głosów (zał. nr 8a, znak: BRZ.0012.3.56.2022). 
 

W tym momencie posiedzenie opuścił Radny Hubert Andrych 
 

Ad.10  Sprawy różne, informacje i wolne wnioski. 
 
Przewodniczący Jarosław Przygoda powiedział, że na mocy art. 45 ust. 3 ustawy z dnia  
7 października 2022 r. o zmianie niektórych ustaw w celu uproszczenia procedur 
administracyjnych dla obywateli i przedsiębiorców z dniem 10 listopada 2022 r. zmianie 
uległo brzmienie art. 15 zzx ust. 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych 
rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, 
innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych. Znowelizowany 
przepis otrzymał brzmienie „O zdalnym trybie obradowania decyduje organ stanowiący 
jednostki samorządu terytorialnego albo inny organ działający kolegialnie, w głosowaniu 
jawnym”. Przewodniczący poinformował, że w przypadku obradowania w styczniu przez 
komisję w trybie zdalnym, należałoby podjąć uchwałę Komisji w tym zakresie. W związku  
z powyższym Przewodniczący zapytał w jakim trybie – stacjonarnym czy zdalnym Komisja 
chce obradować w styczniu 2023 r. Komisja jednogłośnie ustaliła zdalny tryb obradowania  
w styczniu 2023 r. i jednogłośnie podjęła uchwałę nr 2/2022 w sprawie przeprowadzenia 
posiedzenia komisji z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość, stanowiącą 
zał. nr 9 do niniejszego protokołu.   
 
 
 
Na tym  posiedzenie zakończono o godz. 13:10 
 
 
 
Protokół sporządziła: 
 
Magdalena Romankiewicz 
 
 
 
 Przewodniczący Komisji 

 

 Jarosław Przygoda 


